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FORMANDSBERETNING	
GENERALFORSAMLING	27.	FEBRUAR	2020	
PREBEN	BØDSTRUP	RASMUSSEN,	FORMAND	
	
Indledning	
Sidste	år	måtter	jeg	indlede	formandsberetningen	med	en	kedelig	information	om,	at	vi	ikke	
kunne	afslutte	vores	regnskab	og	måtte	indkalde	til	en	ekstraordinær	generalforsamling.		
Det	bliver	heldigvis	ikke	tilfældet	i	år,	og	hvor	sidste	år	var	en	pose	meget	blandede	bolscher,	hvor	
vi	også	måtte	forholde	os	til	en	masse	problemer,	så	har	det	sidste	år	været	en	meget	positiv	rejse	
på	mange	måder.		
Det	vil	jeg	komme	nærmere	ind	på	i	denne	beretning.	
	
Jeg	vil	også	komme	nærmere	ind	på,	at	vi	jo	som	forening	fylder	150	år	i	2020,	og	det	skal	vi	
selvfølgelig	fejre	med	forskellige	arrangementer.	
	
Børnehold	
Jeg	vil	gerne	starte	med	årets	helt	store	successhistorie.	Nemlig	vores	børne-	og	juniorhold,	der	
træner	hver	Tirsdag	aften.	
Ideen	om	dette	hold	var	allerede	på	tegnebrættet	i	2018,	men	vi	havde	dengang	rigtig	svært	ved	
at	magte	opgaven	og	at	finde	trænere,	der	ville	påtage	sig	ansvaret	for	det.	
Så	i	løbet	af	foråret	2019	begyndte	et	oplæg	til	børneholdet	at	tage	form	og	Karl-Erik	meldte	sig	
som	holdleder	og	primus	motor	i	at	få	det	op	at	stå.	Vi	fik	spurgt	flere	i	foreningen	om	de	ville	give	
en	hjælpende	hånd	som	trænere	og	hjælpere,	og	pludselig	så	det	hele	ud	til	at	ville	lykkes.	
	
Successkriteriet	for	holdet	var,	at	vi	håbede	på	at	få	10	unge	mennesker	til	at	melde	sig.	Vi	havde	
ikke	så	mange	børneskytter	i	2018,	men	dem	der	var	fik	mundtlig	information	om	holdet	inden	vi	
sluttede	udendørs	skydninger	i	Emborg.	Desuden	blev	der	annonceret	på	facebook,	skrevet	
pressemeddelelser	og	uddelt	flyers.	
Vi	havde	allerede	i	2018	haft	kontakt	til	Galten	og	Skanderborg	skytteforeninger,	som	gerne	ville	
have	os	med	i	Omegnsturneringen	for	børn,	og	dem	tog	vi	fat	i	igen	og	fik	lavet	en	aftale	om,	at	vi	
kunne	bruge	denne	turnering	som	gennemgående	tema	i	vores	nye	børnehold.	
Der	blev	også	taget	kontakt	til	mulige	sponsorer,	og	både	Sparekassen	Kronjylland	og	Ry	
Automester	meldte	sig	på	banen,	hvilket	gjorde	det	muligt	at	få	lavet	klubtrøjer	til	holdet.	
Den	24.	September	2019	indbød	vi	til	informations	aften	for	børn	og	forældre	om	det	nye	hold,	og	
vi	blev	meget	overraskede,	da	ca.	30	børn	og	voksne	mødte	op	for	at	høre	mere	om	initiativet.	
Resten	er	jo	næsten	historie…..	Vi	havde	håbet	på	10	deltagere,	frygtet	at	vi	ville	lande	på	5,	men	
vi	blev	totalt	overvældet	og	endte	på	18	børn	og	juniorer,	som	nu	har	holdt	fast	i	sammenholdet,	
træning	og	turneringer	i	næsten	hele	vintersæsonen.	
Det	har	været	en	stor	success,	som	der	også	er	blevet	lagt	mærke	til	i	DGI	Østjylland,	og	flere	
klubber	i	det	Østjyske	er	kommet	med	rosende	bemærkninger	og	kigger	på,	hvad	det	er	vi	er	
lykkedes	med	i	Ry.	
	



2	

	
	
Og	vi	er	lykkedes	–	i	stor	stil.	Vi	er	lykkedes	med	at	få	et	godt	sammenhold,	at	få	dygtige	skytter,	at	
få	nye	kammeratskaber,	at	få	vores	playstation	til	at	blive	rødglødende	og	også	hente	medaljer	
hjem	i	Omegnsturneringen.	
En	stor	tak,	først	og	fremmest	til	alle	Jer	Børn	og	Juniorer,	der	gør	holdet	til	det	fantastiske	
sammehold	det	er,	og	også	en	stor	tak	til	alle	Jer	forældre,	som	med	Jeres	støtte	til	holdet	gør	det	
muligt	bl.a.	at	komme	ud	til	turneringer.	
Tak	til	vores	sponsorer,	Sparekassen	Kronjylland	og	Ry	Automester,	som	har	støttet	op	omkring	
det	økonomiske	grundlag	for	holdet.	
Sidst,	men	ikke	mindst,	en	kæmpe	tak	til	Karl-Erik	for	det	store	arbejde	han	lægger	i	at	få	alt	
omkring	holdet	til	at	fungere	og	tak	til	alle	vores	hjælpere,	specielt	til	Carsten,	Jesper,	Rasmus	og	
Erik,	som	alle	har	lagt	stor	energi	i	holdet.	
Kulminationen	på	det	sportslige	bliver,	at	vores	børne-Junior	skytter	deltager	i	DM	i	Vingsted	her	i	
Marts	måned,	og	som	en	ud	af	kun	3	foreninger	i	Østjylland	har	vi	kvalificeret	os	til	at	stille	et	hold	
til	hold-DM.	Det	er	SÅ	flot	gået.	
	
Regnskab	og	investeringer	
	
Henrik	gennemgår	regnskabet	i	detaljer	om	et	øjeblik.	Og	han	er	en	lettet	mand	i	år.	Det	har	været	
en	smal	sag	at	lave	regnskab	i	år	i	forhold	til	sidste	år,	hvor	vi	havde	stort	besvær	med	at	få	
overblik	efter	skift	af	bank	og	kasserer.	Det	er	ikke	tilfældet	i	år.	
Regnskabet	viser	et	mindre	underskud	på	ca.	16.000	kr,	men	her	skal	der	tages	hensyn	til,	at	vi	har	
nogle	skyldige	beløb,	så	underskuddet	er	reelt	set	mindre.	
Det	er	dog	helt	bevidst,	at	vi	i	bestyrelsen	har	sigtet	mod	at	få	et	mindre	underskud,	da	vi	har	valgt	
at	bruge	penge	både	på	børneholdet	og	på	nogle	mindre	investeringer	og	vedligehold	i	årets	løb.	
Så	på	den	måde	kommer	det	medlemmerne	til	gode.	
	
Medlemstal	
Vores	medlemstal	har	i	nogle	år	været	for	nedadgående,	men	det	ser	ud	til,	at	vi	nu	har	fået	
stoppet	denne	udvikling.	
I	2017	var	vi	lige	over	80	medlemmer,	det	faldt	i	2018	til	69	og	sidste	år	til	52	medlemmer.	
I	2019	har	vi	i	alt	været	76	medlemmer	hen	over	året.	Lige	nu	er	vi	55	medlemmer,	og	det	skyldes,	
at	vi	kører	med	forskudt	medlemsår,	så	det	ikke	er	alle	medlemmer	i	foråret	2019,	som	også	blev	
medlemmer	efter	1.	September.	Til	gengæld	er	der	så	andre	der	har	indmeldt	sig.	
I	alt	22	medlemmer	blev	udmeldt	per	1.	September,	så	tilgangen	siden	har	været	på	25	
medlemmer.	
	
Sponsorer		
Sparekassen	Kronjylland	var	sidste	år	vores	store	sponsor,	da	de	gav	os	et	stort	tilskud	til	
ombygningen	af	vores	klublokaler.	Også	i	år	har	Sparekassen	bidraget	med	tilskud,	denne	gang	til	
vores	børnehold.	
Også	Ry	Automester	har	ydet	et	økonomisk	tilskud	til	børneholdet,	og	disse	to	sponsorers	tilskud	
har	betydet,	at	vi	har	kunnet	indkøbe	klubtrøjer	til	holdet,	som	de	bruger	til	træning	og	turnering.	
Kvickly	Ry	har	også	i	år	ydet	et	tilskud	til	indkøb	af	gløgg,	æbleskiver	mv.	til	vores	juleafslutning.	
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Vi	takker	sponsorerne	mange	gange	for	den	hjælp	de	har	givet	os.	Og	vi	håber,	at	de	fortsat	vil	
hjælpe	os	med	vores	forskellige	aktiviteter	i	2020.02.16		
Vi	planlægger	at	afholde	et	sponsor	arrangement	d.	14.	Maj,	hvor	vi	vil	invitere	de	to	sponsorer	for	
børneholdet	til	en	aften,	hvor	de	får	lov	at	prøve	at	skyde,	og	hvor	vi	vil	fortælle	om	den	betydning	
deres	støtte	har	haft.	
	
Digitale	medier	
2018	var	den	store	revolution	for	Ry-Emborg	Skytteforening	mht.	brug	af	digitale	medier.	Så	2019	
har	egentlig	bare	været	at	fortsætte	den	gode	tendens.	
Vores	hjemmeside	var	lige	kommet	op	at	køre	i	slutningen	af	2018,	og	i	2019	er	den	blevet	brugt	
flittigt	til	nyheder	og	resultater,	og	kalenderen	er	altid	opdateret	med	foreningens	aktiviteter.	Vi	
håber,	at	I	som	medlemmer	har	gavn	af	siden.	
	
Vi	har	også	flittigt	brugt	facebook,	og	kan	kun	opfordre	medlemmerne	til	at	gå	ind	og	like	vores	
side.	Det	er	ofte	her	informationen	først	kommer,	og	ofte	er	der	et	link	til	hjemmesiden,	hvor	der	
er	mere	information.	Vi	bruger	også	facebook	til	hurtigt	at	kommunikere	stævne	resultater	til	
medlemmerne.	
Husk	at	like	og	dele	opslag	på	facebook,	for	på	den	måde	vil	vi	få	mere	trafik	på	siden	og	dermed	
forhåbentlig	også	flere	medlemmer.	
	
Også	børneholdet	bruger	facebook,	hvor	forældrene	har	oprettet	en	lukket	fb-gruppe	til	at	aftale	
kørsel	og	meget	andet	i	forbindelse	med	turneringer	og	træning.	
	
Vores	nye	administrations	system,	som	vi	tog	i	brug	sidste	år,	har	nu	kørt	et	helt	regnskabsår,	og	
det	har	været	en	fornøjelse	at	bruge	systemet,	som	Henrik	sikkert	også	vil	komme	ind	på.	
Vi	har	styr	på	økonomi,	våben,	ammunition,	medlemsinformation,	våbentilladelser,	
bæretilladelser,	resultater,	aktivitetsniveau	osv…osv.	Der	er	ikke	den	ting,	som	systemet	ikke	kan	
holde	styr	på	for	os.	Og	der	kommer	hele	tiden	nye	funktionaliteter	til	i	samarbejde	med	
udvikleren	Ole	Brøgger	fra	Galten	Skytteforening.	
Den	største	nyhed	i	2019	var,	at	der	blev	etableret	medlemslogin,	så	I	alle	sammen	selv	kan	gå	ind	
og	se	resultater,	hvilken	info	foreningen	har	registreret	på	jer	mv.	
Hvis	I	endnu	ikke	har	prøvet	at	bruge	det	kan	jeg	kun	opfordre	til,	at	I	prøver.	
	
DGI	har	også	indført	nye	digitale	løsninger,	og	den	vigtigste	af	disse	er	et	nyt	SKV	system	til	
ansøgning	og	indsendelse	af	våbentilladelser	mv.	Det	betyder	dog	også,	at	al	opfølgning	nu	er	lagt	
ud	på	formændene	i	foreningerne,	som	nu	selv	skal	holde	øje	med,	hvornår	der	er	
våbentilladelser,	der	skal	fornys.	Der	kommer	ikke	længere	mail	fra	DGI	om	dette.	Til	gengæld	er	
systemet	let	at	bruge.	
Et	andet	tiltag	fra	DGI	var	den	nye	lovpligtige	skydeleder	uddannelse,	som	mange	af	vores	ledere	
nu	har	taget	online.	Det	er	et	krav,	at	der	ved	hver	skydeaften	er	en	uddannet	skydeleder	til	stede.	
I	kan	altid	se	i	kalenderen,	hvem	der	er	skydeleder	den	pågældende	aften.	
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Aktivitetsniveau	
	
Vores	aktivitets	niveau	aflæser	vi	normalt	i	forbruget	af	ammunition,	og	det	har	vi	også	opgjort	i	
år.	
Sammenlignet	med	sidste	år	har	vi	haft	lidt	flere	skydninger,	som	hænger	sammen	med	lidt	flere	
medlemmer	og	øget	aktivitetsniveau	hos	børneskytterne	til	bl.a.	turnerings	skydninger.	
	
I	2018	var	forbruget	af	patroner	34.963	stk	og	vi	har	haft	en	stigning	på	ca.	4000	stk	til	i	alt	38.772	
stk	i	2019.	Disse	fordeler	sig	med	ca.	24.000	stk	riffel	og	14.000	stk	pistol.	Pistol	ammo	inkluderer	
salg	af	9	mm	patroner.	
	
Årets	aktiviteter	-	2019	
	
Vi	startede	året	med	generalforsamlingen	d.	21.	Februar,	som	måtte	følges	op	med	en	
ekstraordinær	generalforsamling	3.	April	pga.	problemerne	med	at	få	regnskabet	gjort	op.	
	
Dernæst	havde	vi	et	sponsor	arrangement	med	Sparekassen	Kronjylland	d.	4.	Februar,	hvor	de	
inviterede	på	en	bid	brød	og	fortalte	om	fordele	for	foreningens	medlemmer.	Det	resulterede	i	5	
samtaler,	som	hver	især	udløste	et	tilskud	på	500	kr	til	foreningen.	
Senere	havde	Sparekassen	også	et	sponsor	arrangement	for	unge	kunder,	der	blev	inviteret	til	
riffelskydning.	Det	foregik	3.	Juni.	
	
I	foråret	afholdt	vi	klubmesterskab	i	riffel	for	børne	og	voksen	klasse	og	for	pistolskytter.	Igen	i	
2019	blev	denne	turnering	afviklet	som	en	handicap	turnering	over	3	skydninger.	
	
10	April	havde	vi	et	arrangement	med	bøssemager	A.H.Larsen	fra	Harlev,	der	kom	og	instruerede	i,	
hvordan	man	adskiller	og	vedligeholder	sine	våben.	Der	blev	skruet,	pudset	og	smurt	til	den	store	
guldmedalje	og	mange	spørgsmål	blev	besvaret.	
	
Udendørs	sæsonen	i	Emborg	startede	efter	påske	d.	29	April	og	samtidig	startede	også	udendørs	
sæsonen	for	pistolskytterne	hver	Onsdag	på	Skanderborg	Stilling	Skytteforenings	anlæg	i	Skårup.	
Til	sommersæsonen	blev	der	indkøbt	en	gasgrill	til	Emborg	og	der	blev	grillet	pølser	på	hver	
skydedag.	
	
Pistolskytterne	deltog	hen	over	sommersæsonen	i	sommerturneringen	på	25	m	baner	i	DGI	regi.	
	
Indendørs	sæsonen	startede	9.	September	og	24.	September	lød	startskuddet	til	børne-junior	
holdet,	idet	vi	holdt	en	informations	aften	for	forældre	og	børn,	hvor	ca.	30	mødte	op	for	at	høre	
mere	om	dette	tiltag.	Og	hvordan	det	gik	har	vi	allerede	været	inde	på.	Dog	vil	jeg	lige	nævne,	at	vi	
havde	besøg	af	vores	nye	skyttekonsulent	5.	November	for	at	han	kunne	se	aktiviteterne	på	
børneholdet.	Og	det	har	allede	givet	genlyd	hos	DGI	og	andre	foreninger,	at	vi	er	lykkedes	med	
det.	
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Mandagene	blev	lidt	mere	stille	i	vintersæsonen	pga.	at	børnene	var	flyttet	til	Tirsdage,	men	det	
kom	så	de	voksne	til	gode,	at	der	blev	lidt	bedre	plads	på	banerne	fra	kl.	19.	
Pistolskytterne	deltog	i	vinterturneringen	i	standardpistol	og	ligesom	børnene	lykkedes	det	at	
kvalificere	sig	med	et	hold	til	DM	i	Vingsted.	
Det	er	utroligt	flot	og	første	gang	–	i	hvert	fald	i	mange	år,	at	vi	har	været	med	til	hold	DM.	
	
Det	blev	også	holdt	nogle	gæsteskydninger	i	efteråret,	hvor	nogle	bl.a.	havde	set	vores	tilbud	på	
hjemmesiden	og	henvendt	sig.	Bl.a.	holdt	vi	et	arrangement	for	Ry-Hallens	personale.	
	
Sidst	men	ikke	mindst,	så	holdt	vi	vores	traditionsrige	juleafslutning,	hvor	vi	denne	gang	var	over	
50	deltagere	og	måtte	være	kreativ	mht.	opstilling	af	borde	for	at	kunne	være	i	lokalet.	
	
Investeringer	–	2019	
	
Sammenlignet	med	2018,	så	har	det	været	et	stille	år	mht.	investeringer,	men	lidt	har	vi	da	fået	
købt	ind.	Bl.a.:	
	

• Et	Coca-cola	køleskab	til	klublokalet,	som	har	øget	vores	omsætning	af	drikkevarer.	
• En	gasgrill	til	Emborg,	som	blev	flittigt	brugt	på	de	lune	sommeraftener.	
• Nøgleboks	til	skydebanen	på	Lynghoved	
• Robot	plæneklipper	til	Skydebanen	i	Emborg	
• Belægning	på	P-pladsen	ved	Lynghoved	(Delt	med	Spejderne)	
• Klubtrøjer	til	børne-junior	holdet.	Disse	er	bl.a.	financieret	vha.	sponsor	indtægterne.	

	
Alle	disse	indkøb	er	foretaget	over	driften,	hvilket	er	medvirkende	årsag	til	årets	underskud	på	
regnskabet.	
	
Fremtiden	–	Jubilæums	året	2020:	
	
2020	er	et	stort	år	for	foreningen,	da	vi	fylder	150	år.	Den	blev	stiftet	i	1870	i	Emborg	af	Lærer	
Melgaard,	samtidig	med	at	mange	andre	skytteforeninger	blev	stiftet	i	Danmark	efter	det	sviende	
nederlag	i	krigen	i	1864	mod	Prøsjerne.	
	
Vi	kommer	også	til	at	fejre	fødselsdagen	med	nogle	arrangementer	i	løbet	af	året.	Vi	har	bl.a.	
planlagt	følgende:	
	

• Jubilæumsturnering	d.	7.	Marts,	som	er	en	lukket	turnering	for	vores	medlemmer.	Vi	
håber,	at	I	alle	vil	møde	op	denne	dag	for	at	fejre	foreningen	med	skydning.	

• 20	April	går	vi	over	til	udendørs	sæson,	og	vi	vil	i	år	fortsætte	børneholdet	om	Tirsdagen	på	
skydebanen	i	Emborg.	Og	pistol	skytterne	vil	igen	i	år	skyde	i	Skanderborg	på	25	m	banen.	

• Sponsor	arrangement	14	Maj.	Vi	inviterer	vores	to	sponsorer	for	børneholdet,	Sparekassen	
Kronjylland	og	Ry	Automester,	på	en	forfriskning	og	en	prøveskydning.	
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• Sommerfest	på	Lynghoved.	Datoen	for	festen	er	ikke	fastsat	endnu,	men	vi	regner	med	at	
lave	et	grill	arrangement	for	alle	medlemmer.	

• Åbent	hus	til	Høstmarked	i	3.	Weekend	i	August	
• Vi	går	indendørs	ca.	1.	September,	hvor	vi	starter	et	nyt	Børne-Junior	hold	op,	og	i	næste	

sæson	håber	vi	også	at	kunne	tilbyde	skydning	med	luftpistol	på	holdet.	
• Åbent	Jubilæums	stævne	for	alle	klubberne	i	DGI	østjylland	i	September	på	15	m.	
• Og	så	vil	vi	få	skrevet	lidt	artikler	på	hjemmesiden	om	jubilæet	og	fortælle	Jer	alle	sammen	

lidt	om	foreningens	historie.	
	
Så	der	bliver	masser	af	aktiviteter.	Vi	vil	selvfølgelig	også	deltage	i	de	sædvanlige	turneringer,	
stævner	og	DM	i	både	riffel	og	pistol	
	
Så	med	denne	udsigt	til	et	rigtigt	godt	2020	vil	jeg	sige	jer	alle	tak	for	opbakningen	til	foreningen	i	
2019	og	ønske	jer	”god	skydning”	i	2020.	
	
	
	
	
Preben	Bødstrup	Rasmussen	
	
	
	


